
 
 

Q en A Fosfaatreductieplan 
 
 
 

1. Er is vele oppositie tegen dit plan: drie zuivelondernemingen en diverse 

groepen veehouders zeggen het plan niet te steunen. Is er wel draagvlak 

voor dit plan? 

Dit is een plan dat voor alle partijen in de sector pijnlijk is. Als we geen 
maatregelen nemen en de derogatie verliezen is de pijn vele malen groter. 
Daarom hebben we er vertrouwen in dat er binnen alle sectorpartijen voldoende 
draagvlak is om dit plan te steunen. 
 

2. U bent al weken lang met elkaar in gesprek. Waarom heeft het zo lang 

geduurd? 

We zijn op 13 oktober gevraagd om dit probleem voor de overheid op te lossen. 
Het vergt tijd om een plan te maken dat:  

• de fosfaatproductie snel en substantieel vermindert 
• aansluit bij het fosfaatrechtenstelsel  
• bepaalde melkveebedrijven ontziet én  
• juridisch houdbaar is.  

 
3. Met hoeveel koeien moet de melkveestapel krimpen? 

Het Fosfaatreductieplan Zuivel en de Bedrijfsbeëindiging- en krimpregeling samen 
leveren een reductie van 6,5 miljoen kilogram fosfaat op. Dat komt overeen met 
naar schatting 160.000 koeien. 

 
4. Worden alle melkveebedrijven/zuivelondernemingen gedwongen mee te 

doen met dit plan? 

Deze of volgende week zal ZuivelNL een aanvraag voor een algemeen verbindend 
verklaring aanvragen bij het ministerie van Economische Zaken. Als die na 
toetsing door de Europese Commissie wordt toegekend, zal het plan voor alle 
melkveehouders en alle zuivelondernemingen in Nederland gelden. 

 
5. Wanneer gaat het plan precies in? 

Het plan treedt in 2017 in werking, zodra de AVV is verleend en aan alle 
randvoorwaarden is voldaan. 

 
6. Wat gebeurt er als een van de besturen van de sectorpartijen niet met 

het akkoord instemt? 

Betrokken partijen maken elk een eigen afweging. In het bestuur van ZuivelNL is 
uiteindelijk een tweederde meerderheid nodig om het plan goed te keuren. 

 
7. Hoeveel melk komt er als gevolg van dit plan volgend jaar minder op de 

markt? 

Dat is moeilijk te zeggen omdat het afhankelijk is van de hoeveelheid hoog- of 
laagproductieve koeien de veehouders genoodzaakt zullen zijn af te stoten. De 
meeste veehouders zullen de voorkeur hebben aan afvoer van een gedeelte van 
het jongvee en laagproductieve koeien. 

 
 


